

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Green Leisure Industry Research 綠色休閒研究

當期課號	7621	Course Number	7621
授課教師	顏建賢	Instructor	YEN,CHIEN HSIEN
中文課名	綠色休閒研究	Course Name	Green Leisure Industry Research
開課單位	休閒事業管理系碩士在職專班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程目標旨在讓學習者瞭解綠色休閒的定義，功能及所形成的休閒產業內容，如生態旅遊、鄉村旅遊等，並介紹國內外案例，兼顧理論的探討與實務的分析。	Objectives	Student in this course will learn the definition and function of green leisure, including the ecology tourism, rural tourism...etc. Many Taiwan and other countries green leisure industry cases will be introduced in this course. Students will learn the theory and business of green leisure industry.
教材	1. John Urry 著、葉浩譯，2007，觀光客的凝視，書林出版有限公司。 2. Burton T.B. & E.L. Jackson, 1999, Leisure Studies-Prospects for Twenty-First Century, Ventere Publishing, Inc. 3. 鄒統鈺等著，2008，鄉村旅遊，南開出版社，中國。 4. 嚴長壽著，2008，我所看見的未來，天下文化。 5. 自編教材與相關影片	Teaching Materials	Related teaching material and video
成績評量方式	期中考 30% 平時成績 30% 期末考 40%	Grading	Midterm Examination 30% General 35% Final Examination 40%
教師網頁	-		
教學內容	1. 綠色休閒介紹 2. 綠色旅遊之興起 3. 澳洲之案例介紹 4. 日本之案例介紹 5. 生態觀光 6. 綠色產業觀光 7. 台灣之綠色休閒 8. 戶外參訪兩次：12/14(中部)及1/4(南部)	Syllabus	1. The green tourism introduces 2. Green tourism of rise 3. The case of Australia introduces 4. The Japanese case introduces 5. The ecotourism 6. The green industrial tourism 7. Taiwanese green tourism

尊重智慧財產權，請勿非法影印。